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Péntek, 1986. február 21. 

Pártnapokról jelentjük 

Őszintén szembe kell nézni 
gondjainkkal 

Lakatos Ernő előadása a József Attila Tudományegyetemen 
Lakatos Ernő, az MSZMP Központi Bizottsága agitá- duktív munka számlájára ír-

ható. Ez a helyzet tar thata t 
lan, nem folytatható. Csak a 
produktivitás lehet a jövő 
útja, a külső források kime-
rültek, hazánk — bár hitel-
képes és tisztességesen tör-
lesztő adós hírnevét vívta ki 
— adósságállománya már 
nem növelhető. Belső tar ta-
lékaink szótárában elkoptat-
tunk fontos szavakat. Pedig 

ciós és propagandaosztályának vezetője tegnap, csütörtö-
kön Szegedre látogatott. Délelőtt a megyei pártbizottsá-
gon megbeszélést folytatott Koncz Jánossal, a megyei párt-
bizottság titkárával; Székely Sándorral, a városi pártbi-
zottság első titkárával és Sebe Jánossal, a megyei pártbi-
zottság osztályvezetőjével a Csongrád megyében folyó agi-
tációs és propagandamunka helyzetéről és feladatairól. 
Ezt követően a szegedi Sajtóházban találkozott a tömeg-
tájékoztatási szervek vezető munkatársaival, akik előtt tá-
jékoztatáspolitikánk időszerű kérdéseiről szólt. A délutáni 
órákban a József Attila Tudományegyetem vezetői talál-
koztak a KB osztályvezetőjével, majd az egyetem központi ''^gTih^náíaUan 
epuletenek aulajaban Lakatos Ernő partnapi eloadast lehetőségeink. így. például 

hazánkban minden termék 
előállítására húsz százalék-
kal több anyagot haszná-
lunk, mint másutt (kétszáza-
lékos megtakarí tás a nyugdí-
jak reálértékének szinten 
tar tására elegendő lenne!), 
energia terén is a pazarlás 
jellemző ránk, legalább húsz 
százalékkal használunk töb-
bet, mint ami optimális len-
ne, nem is beszélve arról : a 
munkaidőalap húsz százalé-
kát elpazaroljuk, tehát a 44 
órás munkahétből nyolcat. 
Mindhárom területen hatal-

jük nemzetünk elé, ha őszin- között csak az egyik lehet a m a s tartalékaink vannak, 
tén föl tár juk gondjainkat , világpiaci körülmények s P ° n ' a n szemleletben valto-
szembenézünk problémáink- összessége, ide kell sorolni zasoKra aligha szamithatunk, 

az elmúlt évi kemény tél e z e r t központi intezkedesek 

tartott. 

Krajkó Gyula egyetemi ta- értékcsökkenése. A világpia-
nár , a JATE pár t -végrehaj- con éppen azok a termékfé-
tóbizottságának tagja kö- leségek és áruk kereslete 
szöntötte a tájékoztatón lanyhult, amely a mi expor-
részt vevő oktatókat, hallga- tunk döntő hányadát képezik 
tókat, majd Lakatos Ernő (alumínium, búza, hús stb.). 
tartott előadást. Bevezetője- Mindezeknek figyelembevé-
ben elmondta, hogy a VÍ. telével szabad csak megitél-
ötéves terv zárása és a VII. ni a mi gazdasági megtor-
középtávú tervciklus nyitá- panásunkat , á m ez nem 
nya fordulópontot jelent né- ment föl bennünket az alól a 
punk életében. Biztató pers- felelősség alól, hogy miért 
pektivát csak akkor rajzol- nem teljesítettük a VI. öt-
hatunk. föl, a kibontakozás éves terv által előirányzott 
irányait csak úgy vetíthet- célokat. Lemaradásunk okai 

kai. Hazánk sorsát nagymér-
tékben befolyásolta az elmúlt energiafaló időszakát, de 
másfél évtized két, egész vi-
lágra kiható árrobbanása, s 
ez éppen akkor következett geznünk, mint a teljes fog-

vannak készülőben. Fölhívta 
a figyelmet a szónok a r f a a például olyan „vívmányok' ,., . . . , ,, 

újraértékelését is el keli vé- ^lemmara is hogy meg kell 
teremteni a termeles-ber-ar 

Gfi «AAUl l\UVCH\CÍ.CU ht ' .HUIlh , l l l i l l t Cl t c i j r o 1U&- 1 .. . J • ' i -
be, amikor gazdaságunk az lalkoztatottság, a munkahe- l 0 . g l k a l T e n , d 3 e t . , l Vegezetul extenzív és az intenzív gaz- lyi és termelési fegyelem la- e k s m e r f s s e l szolt a magyar 

zulása, az alkoholizmus vagy n e p POLLTLKA» erettsegerol es 
a nemzet bizalomtartalékai- nemzeti identitástudatáról, 
nak öncélú felélése. arról, hogy a nehéz években 

A KB osztályvezetője több is megértette, átérezte és tu -
példát is sorolt megállapítá- domásul vette az érdekében 

dálkodás közötti átmenet el-
lentmondásokkal teli idősza-
kát élte. Ez a kihívás dön-
tően befolyásolta fejlődésün-
ket, s az sem lehet vigasz 
számunkra, hogy napja ink- sainak igazolására. így pél- hozott keményebb intézke-
ban például a világ 55 orszá- dául elmondta: a tavalyi fu-
ga fizetésképtelen. tőanyaghiány az idén az or-

Bennünket különösen drá- szagnak 150 millió for in t jába 
maian érintettek a csere-
arányromlások. Többek kö-

került — ennyit vásároltak 
föl pluszban az emberek. A 

zött az olajár fantasztikus teljes foglalkoztatottság 50 
mértékű emelkedése és a sa- milliárdot jelent évente az 
já t exportálható termékeink országnak — s ez az impro-

déseket. Hangsúlyozta, hogy 
a . realitások, figyelembevé-
telével van remény a holt-
pontról való elmozdulásra, 
arra , hogy a sok reformgon-
dolat most már valóban te r -
melőerővé váljon. 

T. L. 

B. Z. 

második ré-

Magasabb szintű tevékenységet 
Kupa Mihály beszéde a biológiai kutatóintézetben 

A pártnapi rendezvények szabad arról sem megfeled- kaidő becsületének helyreál-
sorában tegnap délután az keznünk, hogy a VI. ötéves Jítása, a teljesítményekhez 
MTA Biológiai Központjában terv főbb céljai közül jó igazodó jövedelmek és vál-
is elemezték a VI. ötéves néhányat sikerült megvaiósí- lalkozóbb nagyvállalatok —, 
terv eredményeit és hiányos- tani. így 8 százalékkal nőt t sorakozott az előadásban né-
ságait, valamint a VII. öt- a lakosság fogyasztása, s az hány követelmény. Végül 
éves terv főbb feladatait . A építőipar összes gondja el- l^upa Mihály kitért egy ma-
kutatásban dolgozók előtt lenére is 370 ezer ú j lakást napság ri tkábban felvetett 
Kupa Mihály, a Pénzügymi- adott át. A jó példák közé témára, Miközben napról 
nisztérium főosztályvezetője sorolta az előadó mezőgaz- napra az anyagiak megte. 
szólt gazdaságunk 80-as daságunk teljesítményét is, remtéséről, elosztásáról be-
években jelentkező főbb bár felvetette, a mennyiségi szélünk, nem szabad megfé-
gondjairól. Miközben szá- mutatók javítása mellett ledkeznünk arról sem, hogy 
mokkái érzékeltette, mely mind többet kéne foglalkoz- megőrizzük és gyarapitsuk 
területeken maradtunk el a nunk e területen js a minő- humán értékeinket 
terv céljaitól, részletesebben seggel, az előállítási költsé-
is rámutatot t a főbb okok. gek csökkentésével, 
ra. Most ezek közül követ- e ] őadás 
kezzék néhány: a csereará-
nyok számunkra kedvezőt- szében most kezdődő VII. 
lenül alakuló változásai, a ötéves tervünk főbb irányai-
nyugati országok által dik- ra tér t .ki Kupa Mihály, 
tált hitel- és kamatpolitika Továbbra is alapvető ko-
és belső hiányosságaink. A vetelmény külső egyensu-
pártnapi előadó ez utóbbira lyunk javítása, amihez evi 
fektet te a fő hangsúlyt. így 6 0 0 m i m ó dolláros export-
például elmondta hogy többletet kell gazdasagunk-
munkaidő-kihasználtságunk nak felmutatnia. Ha a már 

mindössze 80 százalékot éri említett hiányosságainkat 
el. Még érzékletesebben mu- sikerül csökkenteni, ez telje-
ta t ja ezt a problémát egy síthető követelmény. Élet-
szám: mintha egymillió fog- színvonal-politikánkról el. 
lalkoztatott munka nélküli mondta: az idei evben meg 
jövedelemhez jut Külön a keresetek reálértékét ígyek-
szólt az előadó az oly sokat s z ü n k megőrizni, de 1987-
vitatott beruházási politiká- tői kezdve már novelesere js 
ról. Mint elmondta, nem is gondolhatunk. Fontos pontja 
a befektetett összegekkel volt ötéves tervünknek az anti-

ieazán bai hiszen ezer mii i n f l á c i ó s Politika is, éppúgy, igazan baj, niszen ezer m u . m i n t & t e ] j e s f o g l a l k o z t a _ 
liardot költött al lamunk tottság fenntartása. Ez utób. 
ilyen célokra, hanem a be- bi területen azonban be kell 
ruházások hatékonyságával, látnunk, nem garantálhat ja 
s t rukturál is elosztásával. ^ L T " ^ « ? 

Sajátos problémaként em- Amennyiben országos vagy 
lítette az adminisztratív dol- helyi érdekek megkövetelik, 
gozók túlzott arányát. Ha- szélesebb körben kell érvé-
zánkban 700 ezren dolgoz- nyesíteni az átképzéseket, 
nak ilyen területen, s az Mintegy a VII. ötéves terv 
egész népgazdaság érdeke, összegzéseként elhangzott: 
hogy egy részüket a terme- meg kell gyorsítani gazda-
lésben, vagy a szolgáltatások ságunk fejlődését. Hogy ho-
területén foglalkoztassuk a gyan valósitható ez meg a 
jövőben Természetesen a gyakorlatban? Feldolgozó-
gondok felsorolásakor nem iparunk fejlesztése, a főműn-

Újabb építésitelek-
akció Szegeden 

Az igénylés módja — Spekulálni nem lehet 
52 telek vevőre vár 

Köztudott, hogy állami jutott ember természetesen ja is. A telkek igénylésénél 
pénzen egyre kevesebb la- vagy épit vagy nem. Ha elsőséget élvezhet az, aki 
kás épül hazánkban, s így megkezdi az építkezést, ak- úgy építi meg a házát, hogy 
van ez Szegeden is. Éppen kor is történhet valami, s 
ezért fontos, hogy a helyi kénytelen abbahagyni, és 
tanácsok sokoldalúan segít- megválni a telektől, 
sék a magánlakást építő em- ilyen szituációban 
bereket. S az első lépés nyil- van akadálya, de aki még 
vánvalóan a megfelelő telek valójában hozzá sem jutott, 
biztosítása. Mi a helyzet je- s építkezni esze ágában 

abban üzletet is nyit. Az it-
teni telekkialakitás csak a 

Ennek jövő (esztendőben válik 
aligha véglegessé. 

— IVÍás helyeken van-e te-
lek vagy előkészület? 

— Folyamatban vah az al-
lenleg? Erről érdeklődtünk a sincs, az nem adha t ja to- győi telkek kialakítása, ott 
városi tanács építési osztá- vább. Az ilyen telkeket a ta- is sokan várnak, és szeret-
lyának főmérnökénél, Báló nácsnak kell viszaadni, hogy nének építkezni. Előrehala-
Lászlónál. az megint a jogos igénylők dott a helyzet a tápéi piac-

— A hetedik ötéves terv- között kerüljön újrafölosz- tér területének parcellázása-
időszakban Szegeden is ki- tásra. Persze, az ideális — s ban, s a szőregi volt homok-
emelt feladat a lakáshelyzet egyben spekulációt kizáró — 
további -javítása — mondta helyzet az volna, ha nagyobb 
Báló László. — Ennek érde- lenne a telekkínálat, mint a 
kében a lakásépítés feltéte- kereslet, de ilyen nagyváros 
leinek megteremtése alapve- ban ez manapság már 
tő követelmény. A magán- képzelhetetlen, 
erós otthonteremtés első lé- — Azért mégis találni Sze 
pèse a megfelelő telek biz- geden beépítésre alkalmas tást. 

bánya térségében. 
— Milyenek a telekárak? 
— Az árak alkalmazkod-

nak a szabad forgalomban 
el- meglévő árakhoz, A tanács 

inkább szerényebb á ra t kér, 
hogy mérsékelje az á r fö lha j -

tosítása. Városunk nem bő- telkeket, illetve olyan terüle-
velkedik beépítésre alkalmas teket, ahol kialakithatóak 
telkekben, s lehetőségeink is építési helyek. 
szűkülnek, illetve egyre költ- — Természetesen, vannak 
ségesebb ú j telkek kialakítá- már kialakított építési tel-
sa. E körülmények tükröződ- kek, s ú jabb területeket ké-

— Aki most keres telket, 
igénylését hová adja be? 

— Változott a korábbi 
helyzet, ezentúl nem az In-
lakhoz kell e l jut ta tni az 
igényléseket, hanem a váro-

nek a magánforgalomban lé- szitünk elő. A város ál talá- si tanács információs irodá-
vö telkek napi árfolyamá- nos rendezési tervébe illesz-
ban is. kedően készült telekfelosz-

— Milyen a jelenlegi pia- tás az Ybl Miklós utca hát-
ét helyzet? só fertályánál, ahol koráb-

— Több a jelentkező, mint ban az utazócirkuszok sát-
a telek. Ezént is szükséges, rait állították föl. Ez a te~ 
hogy az igényeket társadal- rület valóban kellemes he-
mi bizottság bírálja el. Ez- lyen van, közel a Belváros-
után a tanács kijelöli a le- hoz, főútvonal mellett, jó kus utca 22. szám alat t egy 
endő tulajdonost, aki hatvan közlekedési (busz, villamos) telek, a Mozdony utca I l-es 
napon belül megkötheti a lehetőségekkel. 

— Ez a terület talán több-
re is érdemes volna. 

— Mint mondtam, illesz-
kedik a város távlati fejlesz-

es szerződést az OTP-nél, 
rendezi az anyagiakat. 

— Igaz, hogy spekuláció is 
lábrakapott az építési tel-
kek körül? 

jába. Ott egyébként minden 
kérdésre választ kaphatnak 
az érdeklődők. Jelenleg 52, 
építésre alkalmas telek igé-
nyelhető és vásárolható 
meg. 

A telkek a következő he-
lyeken várnak vevőre: Czé-

üteménél 8 darab telek, ta 
Teréz utca 29. szám a la t t 
egy, a Kálmány Lajos utca 
14. szám alatt egy, a Gyalu 
utca 6. szám a la t t egy, a 

tési elképzeléseihez, de van- Fölszél utca 12. szám alat t 
— Előfordultak ilyen ese- nak a területtél kapcsolat- egy, a Tölgyfa utcában 27, 

tek is. A tanács építési osz- ban komolyabb terveink is. 
tálya felülvizsgálta a már Az Alföldi Tüzép például 
kijelölt telkeket, és bizony, 
hat esetben visszavontuk a 
kijelölést a vállalt kötele-
zettség nem teljesítése miatt. 

érdeklődik, hogy sor- es 
láncházépítkezésbe fogna, s 
a kész otthonokat értékesí-
tené. A tanács szeretné, ha 

A hiánycikk mindig me- az ottani építkezések során 
legágya a protekciózásnak, megoldódna a körzet keres-
a spekulációnak. Előfordult, kedelmi, s egyéb üzleti gond-
hogy egy „építeni szándéko-
zó" 'ember a tanácsi kijelö-
lés után nem a pénzintézet-
be ment, hogy a szerződést 
elintézzej hanem a hirdető-
be. A közzétett szöveg így 
hangzott: „Üjszegedi, beépí-
tésre kötelezett, 150 négy-
szögöl telek használati jogát 
megegyezés esetén ózonnal 
átadom. Jelige: teljes köz-
mű." A spekuláns nem is 
volt szerény ember, 150 ezer 
for intér t kívánt nem létező 
tulajdonáról lemondani. 
Szép summa, pláne akkor, 
ha ezért még a kisuj já t sem 
mozdítja. Az ellenszer nyil-
vánvalóan a szigorúbb el-
lenőrzés és a kötelezettségek 
számon kérése. A telekhez 

az Anna utca 8. és 9. szám 
alat t kettő, a Magdolna ut-
ca 7. és 23. sz. alatt kettő, a 
Mária utca 14., 18., 20. szám 
alatt három, s- Mihálytele-
ken, a Kökörcsin utcában 
négy, a Bazsalikom utcában 
pedig egy telek vár otthon-
teremtő emberekre. G. I. 

Próbaüzem 

A Defag fő terméke a furnérlcmez. Az igényeket nem 
tudták a meglévő gépekkel kielégíteni, az NSZK-ból vá-
sároltak egy modern gépsort, amit már próbaüzemeltetéssel 
működtetnek. Teljes üzembe helyezése március első felé-
ben lesz esedékes. A termelést körülbelül 1 millió négy-

zetméternyi lemezzel tudják növelni a szakemberek 

Á mezőgazdaság 
feladatairól 

Tanácskozás a MÉM-ben 
A mezőgazdaság és az 

élelmiszeripar eredményei-
ről és további feladatairól 
tanácskoztak az ágazat fel-
ügyeleti és érdekvédelmi 
szervei, továbbá a vállala-
tok és intézmények vezetői 
csütörtökön a Magyar Tu-i 
dományos Akadémia szék-
házában. A tanácskozáson! 
részt vettek: Maróthy Lász-
ló, a Minisztertanács elnök-
helyettese és Szabó István, 
a TOT elnöke, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
jai. 

Villányi Miklós ál lamtit-
kár megnyitó beszéde után 

számol, hogy 100 ezer hek-
tárral növekszik a gabona-í 
félék vetésterülete, ezen be-
lül a kukorica aránya nö-
vekszik jobban. A hozamok 
10—15 százalékos emelése 
révén kell az évi 17,5-18 
millió tonna gabonát meg-
termelni. A vágóállat-terme-
lés négyötödét a sertés és a 
baromfi adja , a tervidőszak) 
végére vágósertésből az 198-V 
évi rekordot akar ják elérni. 
Az állattenyésztésben fe-
szültségek alakultak ki; 
ezek feloldása a kormány-
zatra és az üzemekre egy-
aránt sok tennivalót ró. A; 

Váncsa Jenő mezőgazdasági- g a z d a s á g i szabályozásba.-) 
és élelmezésüievi miniszter. m i n d e n állattenyésztés, a g a . és élelmezésügyi miniszter 
tartott előadást. Rámutatott , 
hogy az élelmiszer-termelő 
ágazatok sikeres ötéves 
tervidőszakot zártak. Az 
aszályos évek ellenére öt év 
alatt több mint 70 millió 
tonna gabonát termeltek, ez 
csaknem 10 millió tonnával 
több a megelőző tervciklu-
séhoz képest. Az 1985. évi 
megtorpanás ellenére jó 
eredményt könyvelhetnek el' 

zatnál fenntar t ják , s ahol 
szükséges növelik az érde-
keltséget, fokozzák a terme-
lési és értékesítési stabili-
tást. .4 húsipar munkájában 
a minőséget helyezik előtér-
be. 

Továbbra is nagy jelentő-
ségű az agrártermékek ex-
portja. A kivitelt öt év alatt 
20 százalékkal akar ják nö-
velni. A szocialista export' 

a vágóállat-termelésben. A1' erőteljesebben, 25 százalékot 
tehenészetek öt év alatt 7 meghaladóan emelkedik a 
százalékkal növelték a te j - t e r v szerint. A konvertibilis 
termelést úgy, hogy közben elszámolású kivitel 18 szá-
a tejtermelő tehenek száma zalékos növelését tervezik. 

a piaci túlkínálat miatt en-
nek elérése igen nagy fel-
adat lesz. 

A miniszter részletesen 
szólt a termelés irányításá-

15 százalékkal csökkent 
Az élelmiszer-fogyasztás-

ról a miniszter elmondotta, 
hogy az — változatlan áron 
számolva — a tervidőszak' n a k . szervezésének fejlesz-
eiejétől 4 százalékkal emel- téséről is 
kedett Az élelmiszer-kivitel A tanácskozáson felszólalt 
34 szazalékkal nott Maróthy László, a Miníszter-

A VII ötéves terv azzal tanács elnökhelyettese is. 

* 
« 


